
PROTOKÓŁ Nr XXV)2009 

 

 

 

z XXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 18 czerwca 2009 roku.   

 

 

Sesja Odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 10
00

, a zakończyła się o 

godzinie 16
50

.  

Sesji przewodniczył pan Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 14, co stanowi 93%. 

W sesji Udział brało 4 pracowników urzędu gminy, 6 osób zaproszonych oraz 8 osób 

zainteresowanych obradami. 

 

Porządek obrad : 
1. Otwarcie obrad XXV sesji Rady Gminy 

         - stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

3. Rola Gminnego Ośrodka Kultury w zakresie krzewienia kultury. 

4. Oddziaływanie bibliotekarstwa na czytelnictwo w gminie. 

5. Informacja o realizacji programu rozwoju sportu w gminie. 

6. Rola i zadania KGW w upowszechnianiu tradycji kulinarno – obrzędowych oraz 

aktywizacji  społeczeństwa. 

7. Informacja o działalności Klubu HDK. 

8. Podjęcie uchwał. 

9. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11. Zakończenie obrad XXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XXV sesji Rady Gminy 

- stwierdzenie quorum. 

 

 

XXV sesję Rady Gminy otworzył, powitał i przedstawił zaproszonych gości, pracowników 

urzędu oraz osoby zainteresowane Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał.  

Odczytał porządek obrad.  

 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono uwag. 

 

 

Ad. 2 

Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że tradycyjnie protokół został udostępniony do wglądu na stronie 
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internetowej. 

Zapytał czy są uwagi do protokółu. 

 

Małgorzata Kutnik –radna 

Poinformowała, że ma uwagi do protokółu, których nie mogła wnieść wcześniej ponieważ nie 

mogła wcześniej zapoznać się z treścią protokółu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zwrócił uwagę, że był wyznaczony czas do wniesienia uwag. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Stwierdził, że nie jest to duże uchybienie tym bardziej, że zdarzało się, że termin napisania 

protokółu nie został dotrzymany, co jest uchybieniem ustawowym, tym bardziej, że 

propozycja ta nie została przegłosowana. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Odczytała uwagi do protokółu. 

Uwagi w załączeniu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

W związku z wniesionymi uwagami do protokółu zaproponował przyjęcie protokółu na sesji 

następnej. 

Zapytał, kto jest za tą propozycją. 

 

Radni jednogłośnie przyjęli propozycję przewodniczącego Rady Gminy. 

 

 

Ad. 3 

Rola Gminnego Ośrodka Kultury w zakresie krzewienia Kultury. 

 

Alicja Żelazek – dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Złejwsi Małej 

Przedstawiła informację dotyczącą roli GOK w zakresie krzewienia kultury. 

Informacja w Załączeniu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał , czy ktoś chciałby zabrać głos w tym temacie. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

 

Ad. 4 

Oddziaływanie bibliotekarstwa na czytelnictwo w gminie. 

 

Joanna Dydowicz-Przekwas – kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Złejwsi Małej 

Przedstawiła informację dotyczącą oddziaływania bibliotekarstwa na czytelnictwo w gminie. 

Informacja w załączeniu 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym temacie. 

 

Nikt głosu nie zabrał. 
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Ad. 5 

Informacja o realizacji programu rozwoju w gminie. 

 

Małgorzata Piotrowska – przewodniczący Gminnego Zrzeszenia Ludowych Zespołów  

                                           Sportowych 

Przedstawiła informację dotyczącą realizacji programu rozwoju sportu w gminie. 

Informacja w załączeniu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chciały zabrać głos w tym temacie. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

 

Janusz Lemke – Gminny Organizator Sportu 

Przedstawił informację dotyczącą działalności Szkolnego Związku Sportowego. 

Informacja w załączeniu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym temacie. 

 

Henryk Lizak – radny 

Poinformował, że z informacji przedstawionej przez pana Lemke wynika, że liczy się 

Rzęczkowo, Górsk i Zławieś Wielka, ale wynika to z posiadania bazy sportowej. Miło, że 

gdzieś zaistniał Przysiek, czy Łążyn. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Do Gimnazjum w Rzęczkowie chodzą też dzieci z Łążyna i Siemonia, a wykazuje się tylko 

Rzęczkowo. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Myśli, że radni takie informacje chcieliby mieć przed sobą. 

Nie dowiedział się nic na temat finansowania sportu w gminie. 

   

Małgorzata Kutnik- radna 

Uważa, że protokół z sesji powinien zawierać sprawozdania, które są punktem sesji. Uważa, 

że jeżeli pisze się, że coś jest w załączeniu, to powinno być. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił referujących o złożenie informacji na piśmie. 

 

 

Ad. 6 

Rola i zadania KGW w upowszechnianiu tradycji kulinarno-obrzędowych oraz aktywizacji 

społeczeństwa. 

 

Bogumiła Kalicka-Kalinowska – przewodnicząca Koła Gospodyń Wiejskich 

Przedstawiła informację o roli i zadaniach KGW w upowszechnianiu tradycji kulinarno-

obrzędowych oraz aktywizacji społeczeństwa. 

Informacja w załączeniu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w tym temacie. 
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Nikt nie zabrał głosu. 

 

 

Ad. 7 

Informacja o działalności Klubu HDK. 

 

Edward Lubas – prezes Klubu Honorowych Dawców Krwi 

Przedstawił informację dotyczącą działalności Klubu HDK. 

Informacja w załączeniu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zaproponowała umieszczenie na stronie internetowej numeru konta Klubu HDK. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że na którejś sesji poruszał sprawę sztandaru dla HDK i podawał nr konta.  

Popiera propozycję radnej. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Stwierdził, że działalność HDK jest szczytna, ale bardzo słabo działa Polski Czerwony Krzyż. 

 

Edward Lubas – prezes HDK 

Poinformowała, że wynika to z tego, że PCK nie ma funduszy. Na całe województwo 

otrzymali tylko 9 tysięcy. 

 

Tadeusz Smarz wójt gminy 

Podziękowała liderom organizacji, którzy przedstawiali informację. 

Stwierdził, że gmina ma organizatorów, którzy oddani są swojej działalności. Są instytucje, 

które są opłacane z urzędu gminy i od nich mamy prawo oczekiwać działalności. Wszystkie 

organizacje, które przedstawiły informacje aktywizują i integrują społeczeństwo. Osoby 

działające w sporcie działają społecznie i jak dostaną jakieś pieniądze trudno od nich 

wyegzekwować rozliczenie się. Dobrze stało się, że organizacje zostały usamodzielnione, bo 

zauważa się większą gospodarkę finansową. Liderzy czują się bardziej odpowiedzialni i to 

wychodzi na lepsze. 

KGW jest podwaliną. Panie w KGW działają już od bardzo wielu lat. 

To, że jest to tematem sesji podnosi rangę tych organizacji i należy to odebrać jako uznanie 

dla działalności. 

Członków HDK wciąż przybywa mimo, że maja najbardziej ciężko i są najmniej doceniani. 

 To jedyny Klub, który nie ma żadnych środków finansowych, otrzymują je jedynie 

okazjonalnie od sponsorów. HDK nie mają swojej organizacji, działają pod płaszczykiem 

PCK, a PCK nie ma silnego przebicia. Tym większe uznanie dla krwiodawców. Wszystkie 

organizacje, które działają to promyk nadziei. Bez nich nic by się nie działo. Jest też ZHP, 

który prowadzony jest przez ludzi, którzy to kochają. 

Jeszcze raz podziękował za zaangażowanie. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Podziękowała wójtowi za wsparcie dla harcerzy. Poinformowała, że dzięki pomocy urzędu 60 

dzieci jedzie do Zakopanego. 
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Zenon Podgórski – radny 

Poprosił o szersze informacje o organizacji imprez na terenie gminy, ponieważ mieszkańcy o 

nich nie wiedzą. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za przedstawienie informacji. 

O godzinie 11
30

 ogłosił przerwę. 

O godzinie 11
45

 wznowił obrady XXV sesji. 

 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwała. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował jakie będą podejmowane uchwały i tak: 

1. w sprawie programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2009 rok. 

2. w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu ( budowa sieci kanalizacyjnej) 

3. w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu (budowa sieci wodociągowej). 

4. w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Bydgoszczy o 

przekształceniu Samodzielnego Zakładu Opieki Zdrowotnej Wielospecjalistycznego 

Szpitala Miejskiego im. dr. E Warmińskiego w Bydgoszczy 

5. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 

rok 

6. w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu (budowa sieci wodociągowo-

kanalizacyjnej).  

 

Dodał, że trzy projekty uchwał radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji. 

Poinformował, że pierwsza uchwała dotyczy programu i jest tej samej treści co w roku 

ubiegłym i musi być uchwalana co roku. 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos. 

 

Nikt głosu nie zabrał. 

 

Odczytał projekt uchwały. 

 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXV/154/2009 
w sprawie programu współpracy Gminy Zławieś Wielka z organizacjami  

                 pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

                 publicznego na 2009 rok 
 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił dwa projekty uchwał w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z 
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Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. 

Poinformowała, że gmina jest w trakcie realizacji zadania budowa kanalizacji i sieci 

wodociągowej w miejscowości Toporzysko. Zadanie to realizowane jest między drogą na 

Stanisławkę i torowiskiem. Pożyczka ta w części jest umażalna  i ma najmniejsze 

oprocentowanie. Zadanie to realizuje firma ROLLSTICK z Torunia. 

 

Henryk Lizak – radny 

 Zapytał, czy to muszą być oddzielne uchwały. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Odpowiedział, że tak. Dodał ,że faktury wystawiane są również na oddzielne zadania. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i 

zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu. 

 

Rada Gminy podjęła przy 13 głosach „za” i 1 wstrzymującym się   

Uchwałę Nr XXV/155/2009 
w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

                 Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 
 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i 

zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu. 

 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXV/156/2009 
w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

                 Ochrony środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 
 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał wniosek Prezydenta Bydgoszczy w sprawie zaopiniowania projektu uchwały o 

przekształceniu szpitala. 

Dodał, że jest to wymóg ustawowy i Rada Gminy musi wydać swoją opinię. 

Odczytał projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta 

Bydgoszczy o przekształceniu Samodzielnego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

Wielospecjalistycznego Szpitala Miejskiego im. dr. E. Warmińskiego w Bydgoszczy. 

 

Pytań nie było. 

 

Rada Gminy podjęła przy 13 głosach „za” i 1 wstrzymującym się 

Uchwałę Nr XXV/157/2009 
w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Bydgoszczy o przekształceniu 

                 Samodzielnego Zakładu Opieki Zdrowotnej Wielospecjalistycznego Szpitala 

                 Miejskiego im. dr. E Warmińskiego w Bydgoszczy  
 

 



 7 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Odczytała uzasadnienie do projektu uchwały zmieniającej budżet. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy to gminy robocizna te 30 tysięcy na miejsce pamięci narodowej, czy wydatki. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Odpowiedział, że Sejmik Wojewódzki podjął uchwałę, że na to zadanie przeznacza 100 

tysięcyi to przekaże gminie. Nie może jednak tak być, że gmina nic nie da na to zadanie. 

Informację tę otrzymaliśmy z RIO i dlatego proponujemy taką kwotę. Wartość zadania jest 

dużo większa 560 tysięcy złotych więc partycypować w kosztach ma też Starostwo. Ma być 

wykonane parking, oświetlenie, odnowienie krzyża, figurki itd. Zadanie ma być wykonane do 

końca sierpnia. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Poprosił o wyjaśnienie zakupu wozu asenizacyjnego i kosiarki. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Wóz asenizacyjny to zwykła beczka. Kosiarkę zakupuje szkoła w Górsku z własnych 

środków i jest to tylko przerzut między paragrafami. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Stwierdził, że zakup kosiarki jest trafny i że bez niej szkole byłoby trudno. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś 

Wielka na 2009 rok. 

 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXV/158/2009 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2009 rok 

 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy przy kolejnym projekcie uchwały w sprawie pożyczki nie trzeba podjąć dwóch 

osobnych uchwał na kanalizację i wodę. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że jest to jedno zadanie. Gmina o środki finansowe na nie starała się od dwóch 

lat. Udało nam się zakwalifikować pod program osi priorytetowej zachowanie i racjonalne 

użytkowanie ochrony środowiska w działaniu rozwój infrastruktury. Wartość inwestorska 

ponad osiem milionów, koszty kwalifikowane ponad 7 milionów . Gmina otrzymała 

wiadomość, że dostanie 3 miliony ale musi zabezpieczyć 5 milionów złotych. 

Do wykonania jest 21 kilometrów kanalizacji i 3,5 kilometra wodociągu. 

  

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy chodzi tu o pożyczkę, czy kredyt. 
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Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Odpowiedział, że chodzi o pożyczkę. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Zapytał, czy to jest stała dotacja. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odpowiedział, że tak, 40% od sumy wartości zadania. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że jest to duże obciążenie gminy. 

Zapytała, czy zaplanowane zadania będą obciążone. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Odpowiedział, że nie ma potrzeby przesunięć, ale obawy takie mogą być. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy budowa kolektora zaplanowana jest z myślą doprowadzenia ścieków do Torunia. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Odpowiedział, że ta inwestycja będzie podłączona do Toporzyska. 

 

Małgorzata Kutnik- radna 

Zwróciła uwagę, że oczyszczalnia ścieków w Toporzysku przyjmuje już nadmiar ścieków. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że istnieją plany, że za trzy lata część gminy będzie podłączona do Torunia. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy gmina wytrzyma finansowo budując to zadanie i podłączając się do Torunia. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Odpowiedział, że inne gminy też się będą podłączały. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że podłączenie się do Torunia to też duża inwestycja. Nie można się podłączyć 

bo nie ma dokumentacji. Oby tak nie było, że 400 tysięcy poszło na inny cel. 400 tysięcy było 

zarezerwowane na Pędzewo. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformowała, że dokumentacja jest, ale nie ma sieci w terenie. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Podłączenie się do sieci w Toruniu to jeszcze dużo kilometrów, jest to inwestycja z rzędu 

kilkudziesięciu milionów. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że nie ma dużo czasu na zastanowienie się bo w ciągu tygodnia trzeba 

dostarczyć kolejne dokumenty. Nie ma zamiaru naciskać, że te pieniądze musimy wziąć tylko 

mieszkańcom tych pięciu wsi trzeba powiedzieć, że były pieniądze unijne, a my ich nie 
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chcieliśmy. Urząd Marszałkowski też nie będzie się nad nami  rozczulał. Uważa, że byłoby 

nierozważne odrzucenie takiej propozycji.. 

Za chwilę będzie mówił o konkretnym ustosunkowaniu się do budowy ścieżki rowerowej bo 

wartość zadania ciągle wzrasta i wynosi już około 2 milionów złotych. 

Będzie wnioskował o wycofanie tego zadania . 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zwróciła się do wójta, żeby nie odbierał jej wystąpień jako sprzeciw, bo będzie głosowała za. 

Trzeba brać darowane pieniądze, ale rodzą się obawy i trzeba nad nimi dyskutować. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Uważa, że powinien poinformować, że nie ma czasu. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy te pieniądze nie można przeznaczyć na pociągnięcie kolektora do Toporzyska nie 

na sieć po gminie, to może być bardziej wartościowe. Jak będzie odpływ to potem można 

inwestować. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przypomniał, że rozbudowa oczyszczalni w Toporzysku jest zaplanowana, a te pieniądze 

przeznaczone są na konkretny cel i nie można ich przeznaczyć na coś innego. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Wykreślamy inwestycje w Pędzenie bo nie ma łącznika, wchodzimy z inwestycją w 

Toporzysku. Zapytał ile domostw będzie podłączonych , czy będą podłączone działki, czy 

zabudowane. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Będzie podłączonych 800 rodzin. 

 

Mirosława Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że żeby podłączyć Pędzewo trzeba zrealizować inwestycję, o której jest 

mowa. W inwestycji jest zaplanowana Zławieś Wielka, cała lewa strona szosy, która pozwoli 

podłączyć Pędzewo. Jest to ujęte w dokumentacji. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że jak zacznie się inwestycja w Złejwsi to Pędzewo może być realizowane w 

pierwszej kolejności. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Nikt nie wspomniał, że zadania te będą się łączyły, nie jest to wpisane, że będzie to 

uzupełnieniem. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i 

zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu. 

 

Kutnik Małgorzata – radna 
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Zapytała, jak to będzie wyglądało kwotowo, czy kilometrowo w poszczególnych 

miejscowościach, żeby nie było tak , że Toporzysko dostanie np. 90 %, a pozostałe 

miejscowości tylko 10%. 

 

Mirosława Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że nie jest przygotowany do takiej odpowiedzi, ale obejmuje to zadanie 

Skłudzewo góra i dół, Rzęczkowo, góra i dół, Toporzysko około 200 m na granicy p. 

Wołowskiego, Zławieś od masarni do p. Grądzkich. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Uważa, że w pierwszym etapie powinno być robione w Złejwsi Wielkiej, żeby umożliwić 

podłączenie Pędzewa. 

 

Zapytał kto jest za podjęciem uchwały. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXV/159/2009 
w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu  

                 Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 

 

 

Ad. 9 

Informacja o pracy wójta między sesjami. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Odczytał sprawozdanie z wykonania uchwały Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 26 marca 

2008 roku Nr XV/75/2009. 

Sprawozdanie w załączeniu do protokółu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przedstawił informację o pracy wójt między sesjami. 

Informacja w załączeniu do protokółu. 

Poinformował, że został wezwany do Starosty w sprawie podpisania aneksu do umowy w 

sprawie partycypacji w kosztach budowy ścieżki rowerowej. 

Odczytał pismo Starosty. 

Wystąpił z wnioskiem do Rady Gminy o wycofanie się z budowy ścieżki rowerowej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję i poprosił o wypracowanie decyzji na temat 

ścieżki rowerowej. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał jakie koszty poniosłaby gminy za odstąpienie od budowy. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że żadnych kar nie będzie, ale gmina musiałaby zapłacić za opracowanie 

koncepcji. 

 

Krystyna Rębacz – radna  

Zapytała, czy jak gmina odstąpi od budowy ścieżki rowerowej to nie będzie ona budowana. 
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Tadeusz Smarz wójt gminy 

Odpowiedział, że nie umie powiedzieć. W programie gmina ma swój odcinek ścieżki. Byłby 

zadowolony gdyby można było zawiesić realizację tego zadania. Gmina ma się jednoznacznie 

określić. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że ścieżka miałaby przebiegać po byłym torowisku.  Teraz nie ma sensu jej 

budować , a potem robić kanalizację. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że nie dyskutowali wcześniej podejmując decyzję o budowie ścieżki. 

Osobiście uważa, że jak odstąpi się od budowy ścieżki to cały projekt padnie. Myśli, że 

ścieżka będzie za parę lat  i może wtedy coś się zmieni i ona powstanie. 

Podejmują decyzję o ścieżce wiedzieliśmy o kanalizacji i możliwości dostania pieniędzy z 

Urzędu Marszałkowskiego. Gmina nie powinna się wycofywać z budowy ścieżki tylko 

zawiesić jej chwilowe wykonanie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że radni wiedzieli od początku o kwotach, ale one ciągle się zmieniają. Kwota 

opracowania dokumentacji to 418 tysięcy z czego dla gminy przypada 209 tysięcy . Mówiąc o 

realizacji ścieki wymienia się kwotę 2260tysiacy złotych, a ma być to ścieżka szutrowa. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał w jakim czasie ma być zrealizowana ścieżka rowerowa. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Planowana jest na 2010 – 2013 rok. Nie wie kiedy będzie zrealizowana, nie ma jeszcze 

przetargów i żadnych umów. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że do budowy ścieżki rowerowej wzdłuż trasy T80 miała dołożyć się 

Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad, a teraz ich nawet nie obchodzi bezpieczeństwo. 

Zapytał radnych z Górska w jakim stopniu wykorzystywany jest odcinek ścieżki rowerowej 

ze szlakówki. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Stwierdził, że gdyby to była ścieżka rowerowa z prawdziwego zdarzenia byłby „za”. Podoba 

mu się stwierdzenie, że albo robić dobrze albo wcale. Musi to być też ścieżka łyżwo-rolkowa. 

Była tez mowa o gazociągu, ale już o tym mowy nie ma. W tej sprawie tez powinien być 

projekt przyszłościowy. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy ktoś przewidział ile będzie kosztował wykup gruntów pod budowę ścieżki 

rowerowej i ilu mieszkańców będzie jeździło tą drogą. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Stwierdził, że budowa ścieżki rowerowej dotyczy całego powiatu. Uważa, że na tym etapie, 

tworzenia dokumentacji nie powinniśmy odstąpić. Asfaltowa ścieżka nie wchodzi w grę ze 

względu na koszty. Myśli, że poprawiłaby ona bezpieczeństwo, bo każdy widzi jaki jest ruch 

na trasie T80. 



 12 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

W projekcie nie było asfaltu, a jedynie poszerzenie chodnika Zławieś Wielka – Zławieś Mała 

kostką brukową. Są też planowane odcinki ścieżki polnej. Wycofując się z tego programu 

nikomu nie będziemy przeszkadzali, bo to jest odcinek na terenie naszej gminy. 

Kolektor ściekowy, czy gazociąg, będą budowane bo ruszyły już w innych gminach, ale nie 

jest to takie tempo jak nas zapewniano. 

Wszystkie oczy są skierowane na byłe torowisko tzn. Budowa kolektora ściekowego, 

wodociągu, gazociągu i ścieżki rowerowej. Stoimy przed wielkim dylematem, jeżeli 

podejmiemy decyzję o zawieszeniu decyzja zależeć będzie od starosty. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał , jaka jest długość ścieżki rowerowej. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Na terenie gminy 24 kilometry. 

 

Henryk Lizak – radny 

Stwierdził, że między Przysiekiem , a Rozgartami na byłym torowisku jest droga i jeżeli jej 

nie będzie ludzie nie będą mieli dojazdów do domów. 

 

Trzybiński Mirosław – radny 

Uważa, że jeżeli jest taka możliwość, to należy wstrzymać budowę ścieżki rowerowej. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała ile kosztował projekt drogi wgłębnie bitumowanej ze Złejwsi Małej do Gutowa. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że nie było projektu tylko zgłoszenie. 

Wydaje mu się, że to bardzo drogo, ponieważ część map już istnieje i tylko trzeba je 

ostemplować, zgłaszał to Staroście. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że cała ścieżka w powiecie toruńskim ma mieć 98 kilometrów, w Gminie 

Chełmża 19,2 km, w Mieście Chełmża 5,3 km, w Gminie Lubicz 5,4 km, w Gminie Łubianka 

11.9 km, w Gminie Łysomice 21,1 km, w Gminie Obrowo 7,4 km, w Gminie Unisław 3,8 

km. Dodał, że nasz udział to około 24 %. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Uważa, że jak za projekt dla nas to dużo pieniędzy. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Koncepcja jest zrobiona i musielibyśmy za nią zapłacić. 

 

Małgorzata Kutnik –radna 

Wójt poinformował, że spółka wodna uzyskała słabszy wynik. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że jest to jego ocena, spółka wodna nie podlega gminie. Działalność spółki 

wodnej ocenia gorzej niż w roku ubiegłym. 
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Krzysztof Rak – radny 

Chciałby się dowiedzieć coś na temat przedszkola w Rozgartach. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

W liście intencyjnym napisał, że nasza gmina wchodzi w to zadanie z dzierżawą gruntu. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Zapytała gdzie miałby być cmentarz. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Odpowiedział, że między szkołą w Przysieku, a firmą Melanko niedaleko budynków pana 

Kapsy jest działka. 

 

Henryk Lizak – radny 

Zapytał, co to jest astrobaza w Złejwsi Wielkiej. 

 

Tadeusz Smarz wójt gminy 

Rada Gminy podjęła uchwałę o sfinansowaniu zakupu lunety. Ma być to mini obserwatorium 

astronomiczne w budynku nie ogrzewanym. Nauczyciel ze Złejwsi Wielkiej jest 

koordynatorem tego projektu. Będą z tego korzystać dzieci i mieszkańcy gminy. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Zapytał czym jest spowodowane zamknięcie kasy w gminie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że pracowniczka się zwolniła i podjął taką decyzję. W innych gminach też nie 

ma kasy. Jest w pobliżu bank. Dyrektor zgodził się na przejęcie kasy i gmina nie ponosi z 

tego tytułu kosztów. Jest to też dobre ze względu na warunki lokalowe. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Poinformowała, że opłata za usługę bankowa na rzecz urzędu wynosi 3 złote. Nie uiszcza  tej  

opłaty sołtys za wpłatę podatku. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że jest to bardzo duża kwota. Gmina pozbyła się kosztów, a bank z tego tytułu 

czerpie zyski biorąc 3 złote za jedną usługę. Czy można się dowiedzieć ile jest wpłat rocznie. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że tą sprawę należy poddać pod głosowanie, czy ma być kasa, czy nie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że nie ma takiej możliwości, radny nie decyduje kogo zatrudnia się w 

urzędzie. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Zapytał, czy nie można negocjować z bankiem, żeby gmina pokrywała te koszty. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Zapytał, czy jak ktoś będzie chciał zapłacić podatek od mieszkania, czy płaci opłatę bankową. 
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Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Odpowiedziała, że nie. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Myśli, że Pan wójt może wystąpić z wnioskiem, żeby od mieszkańców brali mniej. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Poinformował, że jest prezesem spółdzielni mieszkaniowej i bank w uzgodnieniu za czynsz 

mieszkaniowy nie bierze 3,5 złotego tylko 2,3 złotego. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że jest to na etapie obserwacji. Bank też nie jest zachwycony wypłacaniem 

stypendiów, czy zwrotu podatku za paliwo itp. To jest dla gminy odciążenie i nie miał z tego 

tytułu najmniejszego problemu ze strony interesantów. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poinformował, że Gmina Chełmża wstrzymała się od budowy ścieżki rowerowej. Zapytał, 

czy inne gminy też to zrobiły. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

 Odpowiedział, że tego nie wie. 

 

Mirosław Kwiatkowski - Kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że Starosta już wie, że na to zadanie dostanie pieniądze. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Wnioskuje o podjęcie decyzji, czy zawieszamy projekt budowy ścieżki rowerowej, a w 

przypadku gdy Starosta nie przyjmie takiej opcji, to kto jest za odstąpieniem od realizacji tego 

zadania. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy projekt i przetarg załatwiał Starosta. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Wszystko jest załatwiane przez Starostwo i nie ma żadnych podejrzeń , że coś było wybrane 

źle, bo takiej możliwości nie ma. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że należy powiedzieć Staroście, że mamy zastrzeżenia co do wartości projektu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że dalej idący wniosek to odstąpienie od budowy ścieżki. 

Zapytał, kto jest za odrzuceniem realizacji ścieżki rowerowej. 

 

3 radnych było „za”, 5 się wstrzymało od głosu, 6 było przeciwnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za zawieszeniem realizacji budowy ścieżki 

rowerowej. 
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7 radnych było „za”, 4 było przeciwnych, 3 wstrzymało się od głosu. 

 

O godzinie 14
10

 przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach. 

 

O godzinie 14
20

 wznowił obrady XXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Salę obrad opuściła radna Krystyna Rębacz i radny Rafał Żelazek. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że na salę obrad poprosił panią Annę Piątkowską  przyszłego inwestora 

przedszkola w Rozgartach. 

 

Anna Piątkowska  - inwestor przedszkola 

Dokonała autoprezentacji. 

Poinformowała, że będzie podpisana ustawa o obowiązku przedszkolnym między 3, a 5 

rokiem życia i chciałaby wyjść temu zadaniu na przeciw . Rozważa możliwość budowy 

przedszkola w Rozgartach, ponieważ tam jest jego brak, a mieszkańców bardzo dużo w 

tamtym rejonie. Będzie brała udział w projekcie unijnym dla mikroprzedsiębiorstw na 

budowę, potem w kapitale ludzkim na działalność przedszkola poprzez zatrudnienie kadry.  

Jest na etapie przygotowywania projektów. Chciałaby, żeby przedszkole było otwarte od 

godziny 7 do 19. Profil przedszkola artystyczny – taneczno – muzyczny. Trzy oddziały 

przedszkole i uruchomienie szkółki tanecznej. Nie da się ukryć, że jest uzależniona od 

funduszy unijnych. W tym roku zostanie zgłoszony wniosek i projekt. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

 Zapytała Panią jakie ma oczekiwania od Rady Gminy. 

 

Anna Piątkowska – inwestorska 

Poinformowała, że chodzi tylko o wydzierżawienie działki i nie stwarzanie przeszkód w 

uzyskaniu różnych dokumentów pozwalających na rozpoczęcie działalności. 

Dodała, że przedszkolanek ma być 7 i osoby do pomocy, zabezpieczenie personalne kuchni i 

główna księgowa. 

 

Henryk Lizak – radny 

Zapytał, czy Pani będzie starała się o grunty na własność, czy tylko dzierżawę. 

 

Anna Piątkowska – inwestor przedszkola 

Poinformowała, że otrzymała zgodę radnych na 10 lat dzierżawy z możliwością wykupu 

gruntów. 

To jest długotrwałe przedsięwzięcie. Na przedszkola jest zapotrzebowanie. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy to będzie przedszkole z częścią mieszkalną. 

 

Anna Piątkowska – inwestor przedszkola 

Poinformowała, że nie zakłada funkcji mieszkaniowej, nie wiemy czy da się wygospodarować 

służbówkę. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy plac zabaw będzie dostępny dla wszystkich. 
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Anna Piątkowska – inwestor przedszkola 

Odpowiedziała, że będzie to teren zamknięty. 

 

Zenon Podgórski- radny  

Zwrócił  uwagę, że Panowie siedzący na sali czekają parę godzin na udzielenie głosu, a Pani 

weszła z marszu. 

 

Andrzej Pyzik -  radny 

Poinformował, że komisji ds. obywatelskich przeprowadziła lustrację szkół. Lustracja odbyła 

się praktycznie we wszystkich szkołach oprócz Złejwsi Wielkiej. W szkole w Rzęczkowie 

zrobione jest bardzo wiele, jest estetycznie i czysto. Szkoła w Siemoniu jest bardzo 

zaniedbana, brak tam odpowiedniego gospodarza obiektu, który zająłby się tym obiektem. 

Szkoła Przysiek konieczny jest łącznik z toaletą nawet kosztem malowania szkoły w Górsku, 

która nie jest w złym stanie. W Czarnowie jest bardzo dużo robione ale jeszcze nie 

skończone. Komisja była na ulicy Młodzieżowej w Górsku, jest miejsce na wjazd autobusu i 

jest zgoda , chyba, że zainwestujemy w budowę chodnika, żeby dzieci nie stały na szosie. 

Komisja też zwiedziła ośrodek w Górsku jest wyremontowany i estetycznie wygląda. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał pismo pani Katarzyny Pieńkowskiej w sprawie remontu dachu nad jej mieszkanie. 

Odczytał pismo Stowarzyszenia Ekogmina z Czarnego Błota w sprawie planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy dotyczącego intensywnej zabudowy w Czarnym 

Błocie. 

Odczytał skargę S.C. SNAKE w Toruniu na wójta gminy dotyczącą postępowania 

administracyjnego w sprawie wydania decyzji o warunkach środowiskowych oraz 

zaopiniowania koncesji na prowadzenie prac rozpoznawczych dla planowanej eksploatacji  

kruszywa naturalnego w miejscowości Czarne Błoto działka 256/2. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że jest to sprawa indywidualna, ocena pana Wójcika jest subiektywna, jest 

zachowana procedura postępowania administracyjnego i zajmuje się tym kolegium 

odwoławcze.   

Żwirownie funkcjonujące na terenie gminy pokrywają potrzeby mieszkańców. Nie widzi 

konieczności robienia kolejnego wyrobiska. 

Nie widzi potrzeb dla gminy ani podstaw by podejmować inne decyzje. 

Jest kolejny atak z zewnątrz, bo dwóch panów z Łubianki upatrzyło sobie łąkę koło 

Leśniczanki na następne wyrobisko. Też twierdzę, że nie ma potrzeby uruchamiania kolejnej 

żwirowni. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poinformował, że dla nich to nie jest sprawa indywidualna, bo ciągnie się od dawna., po to 

jest urząd, że załatwia jak powinno być. Każdą decyzję trzeba uzasadnić. 

 

Pan Wójcik – skarżący 

Poinformował, że przed rozpoczęciem działań był na rozmowie z wójtem, który mówił, że nie 

ma przeszkód, jak pozałatwiał z innymi instytucjami wójt nie wyraził zgody. Złożył wniosek 

do studium oglądał mapy, były grunty w studium potem zostały wymazane. Wynajął radcę 

prawnego, który ma pomóc. Starostwo pozytywnie załatwiło sprawę, wójt negatywnie. 

Złożył odwołanie do SKO. SKO wszystkie pisma rozstrzygało na jego korzyść i zwróciło do 
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ponownego rozpatrzenia. SKO wskazuje ewidentnie, że wójt łamie prawo w jego przypadku. 

Firma z Gutowa dostała pozwolenie w ciągu pół roku w roku ubiegłym. SKO kazało pisać 

skargę do Rady Gminy i że Rada Gminy ma uchwalić podjęcie decyzji odnośnie warunków 

środowiskowych, które wójt dwa razy odmówił, które SKO odrzuciło do ponownego 

rozpatrzenia. Jeżeli radni tego nie uchwalą będzie zmuszony napisać do wojewody, bo tak go 

pokierowano. Z tą działalnością wiążę się to, że zatrudni ludzi, będzie płacił podatki.  Chciał 

zrobić nawet część drogi. Kosztorys został u wójta i to zostało pominięte. Powtórzył, że 

wszystkie sprawy wygrywa w SKO, jest bezprawne działanie wójta i tego nie odpuści. To nie 

jest odpowiedź, że są już dwie żwirownie. Zajmie się tym adwokat, rozmawiał z wójtem 4 

lata i dość tych rozmów. Będzie musiał poruszyć sprawę medialnie i nie tylko. Wygrywa 

sprawy w SKO, a wójt nie jest decydentem w gminie tylko radni. 

Wszystkie instytucje wydały mu opinie pozytywnie oprócz wójta. To jest łamanie prawa, 

wniosek należy uchwalić, żeby wójt wydał pozytywną opinię.  

Stwierdził, że traci czas i będzie musiał iść z tym do Wojewody. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy tą uchwałę kazał podjąć prawnik pana Wójcika. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Odpowiedział, że o decyzji środowiskowej. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że Rada Gminy nie podejmuje decyzji, podejmuje je wójt. Rada podejmuje 

tylko uchwały. 

Zapytał pana Wójcika na jakiej podstawie Rada ma podjąć uchwałę, że wójt ma podpisać 

decyzję. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Wójt ma kompetencje wydawania decyzji o warunkach środowiskowych, Panu chodzi o to, 

żeby odnieść się do ustawy o samorządzie, czy my jako radni możemy zmusić do wydania 

decyzji. Myśli, że skarga na wójta to nie sprawa indywidualna, bo wójt jest gospodarzem 

gminy. To radni reprezentują Pana wójta. Coś jest nie tak skoro pan Wójcik występuje od 

2007 roku , a pan Pietras dostał pozwolenie po 2005 roku. Uważa, ze nie należy ograniczać 

inwestorom rozwinięcia działalności, bo są to przychody gminy. Wie od mieszkańców, że 

żwirownia w Gutowie ma kiepski żwir, a samochody go wożące jeżdżą poza teren gminy. 

Dlatego to nie jest uzasadnienie, że dwie żwirownie na terenie gminy wystarczą. Dlaczego 

człowiekowi, który byłby konkurencją nie pozwolić na otwarcie żwirowni. Może żwir byłby 

tańszy. 

Skargę tą należy potraktować poważnie. Nie raz człowiek wydaje błędne decyzje, ale skoro 

wójt obiecał tym ludziom powinien być konsekwentny. 

Zapytała wójta czy jego decyzja była wydana zgodnie z prawem skoro został trzy razy 

odrzucona. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że nie będzie dyskutował na ten temat. 

Jest to decyzja wydania w drodze prawa administracyjnego. Jest to problem złożony. 

Wszystko jest robione według wiedzy jaką posiada, prawidłowo. 

 

Pan Wójcik – skarżący 

Poinformował, że SKO wydało decyzję na jego korzyść, do ponownego rozpatrzenia i musi 
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znowu czekać 4 miesiące, żeby SKO znowu wydało dla niego korzystną decyzję. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, ze SKO nie wydaje decyzji tylko rozpatruje sprawę. 

 

Pan Wójcik – skarżący 

Poinformował, że w jego sprawie podjął decyzję, że postanowienie jego zostało wszczęte 

dalej. Ostatecznie decyzje dalej wydaje Starosta. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy urząd ponosi z tego tytułu jakieś koszty. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że to nie jest sąd. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Stwierdził, że byłoby śmieszne, gdyby pan Pietras dostał szybciej pozwolenie od pana 

Wójcika. 

 

Zbigniew Drewnowski - przewodniczący Rady Gminy 

 

Uważa, że w dniu dzisiejszym sprawa ta nie zostanie rozstrzygnięta, pismo wpłynęło w dniu 

dzisiejszym. 

Odczytał skargę na Wójta Gminy Zławieś Wielka firmy „Węglopasz” z Osielska dotyczącą 

postępowania administracyjnego w sprawie uzgodnienia koncepcji na eksploatację kruszywa 

naturalnego ze złoża Pędzewo III. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że autor tych listów jest ten sam. W tej sprawie jest prowadzone 

postępowanie. 

 

Pan Mendrygał - skarżący 

Poinformował, że był u wójta na rozmowie w 2007 roku i nie jest to ta sama sprawa, tylko ten 

sam temat. 

Wójt powiedział, że poprze decyzję bo tylko w Pędzewie wydobywa się kruszywo. Wszystko 

pouzgadniał, a ostatecznej decyzji od wójta nie otrzymał i sprawę oddał do SKO. Wójt 

uzasadnił, że jest już przedsiębiorca z terenu gminy.  

Uważa, że nie można traktować inaczej przedsiębiorcy nie z terenu gminy. 

Poinformował, że działalność prowadzi na terenie trzech gmin. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał pismo pana Dariusza Witkowskiego  w sprawie protestu na nie ujęcie jego działki w 

studium. 

Dodał, że postępowanie w sprawie studium jest w toku. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Przypomniał, że na sesji w grudniu ubiegłego roku została zawieszona uchwała w sprawie 

przyjęcia uwag uznanych i nieznanych. Brak tej uchwały spowodował, że studium nie zostało 

uchwalone. W między czasie wyszła nowa ustawa z 23 października i musimy się cofnąć do 

oceny prognozy oddziaływania na środowisko. Od grudnia nic nie jest robione w tej sprawie , 
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bo wybraliśmy projektanta, który opracuje prognozę do 31 lipca. Prognoza będzie zawierała 

załącznik graficzny i opisowy. Ustosunkuje się do studium. Będzie ona uzgodniona z 

Generalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska oraz z Sanepidem. Po tym czasie zostanie 

wyłożona do wglądu na 30 dni, potem 21 dni na uwagi, które Rada przyjmie lub nie. 

Rada Gminy w tej chwili nie może podjąć żadnej decyzji. 

Pan, który opracowuje prognozę ma wszystkie wnioski. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Podziękowała kierownikowi za wypowiedź i stwierdziła, że to nie Klub Radnych 

opozycyjnych zablokowała studium  tylko tak się potoczyło.  Ukazał się artykuł w Gońcu 

Gminnym, że radni opozycyjni zablokowali studium, prosi o jego sprostowanie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Jest prawdą, że nie doszło do głosowania z tej inicjatywy, więc nie ma za co przepraszać. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Stwierdził, że gdyby dopuścili do głosowania nad studium  mogłoby dojść do sytuacji, że 

byłoby one niezgodne z prawem, ponieważ nie było wymaganych prawnych dokumentów. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że był na rozmowie w Urzędzie Wojewódzkim, mówili, że jak studium byłoby 

uchwalone to by przeszło. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Gwarancji nie ma, że by przeszło, ale zapewnienie było. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy wszystkie wnioski będą rozpatrywane. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że cała procedura zaczyna się od nowa. 

 

Pan Wójcik – skarżący 

Stwierdził, że ich wnioski też zostały odrzucone. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poinformowała, że będą rozpatrywane jeszcze raz. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że to komisja, która rozpatrywała wnioski ich nie uwzględniła. 

 

Pan Wójcik – skarżący 

Studium wymagane jest do pozwolenia na żwirownię, czy jego sprawa będzie rozpatrywana. 

Chciałby, żeby przewodniczący podszedł do tej prawy poważnie, bo tego nie odpuści, chce to 

załatwić formalnie. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że skieruje sprawę do komisji spraw obywatelskich. Jest 11 lat radnym i nie 

było w historii, żeby była podjęta uchwała nakazująca wójtowi podjęcie decyzji. 
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Pan Wójcik – skarżący 

Poinformował, że SKO zawsze rozpatrywało jego sprawę na jego korzyść. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że gdyby to należało do spraw Rady, to SKO zaraz by powiedziało, że Rada ma 

podjąć odpowiednią decyzję. Są jeszcze sądy administracyjne, które wydają wyroki. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Zapytał, co będzie z dziurami po żwirowni. 

 

Pan Wójcik skarżący 

Są to tereny gdzie będzie woda, będą stawy rybne. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że są to sprawy urzędowe i komisja się z tym zapozna. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Jest porażony argumentami wójta, jak wójt może mówić, że orzeczenia wydano 

nieprawidłowo. SKO orzekło, że decyzje były niezgodne w prawem. Argumenty były 

obalone. Powinna się tym zająć komisja rewizyjna. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Powinna zebrać się komisja i sprawę załatwić ugodowo, bo może są argumenty, których nie 

znają radni. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Sprawą ma się zająć komisja. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że komisje mogą być, ale jest to kompetencja wójta. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Skarga wpłynęła na ręce przewodniczącego i trzeba na nią odpowiedzieć. 

 

Pan Wójcik – skarżący 

Chodzi o rozpatrzenie jego wniosku, takiej sytuacji nigdy nie miał. Trzeba dojśc do 

kompromisu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Jak to są kompetencje Rady to udostępni dokumenty. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że można się posiłkować prawnikiem z urzędu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Kieruje sprawę do komisji ds. obywatelskich. Komisja ma sobie ustalić termin spotkania. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Zapytał jak się ma prognoza do pisma wójta gdzie mówi kiedy złożył wniosek. 

Odczytał pismo wójta z czerwca 2009 roku. 
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Informacje są jawne i prawnik musi mu udostępnić dokumenty. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Radni wyrażą zgodę o uwzględnieniu uwagi i podejmą decyzję. Jakby nie było ujętych 

żadnych gruntów pana Witkowskiego też byłoby źle, ujętych jest część i też jest źle. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że w dniu dzisiejszym nie będzie żadnej decyzji odnośnie sprawy pana 

Witkowskiego. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Stwierdził, że dopóki nie będzie wyłożenia studium Rada nie podejmie uchwały. 

Jednocześnie przypomniał, że część gruntów pana Witkowskiego jest ujętych do studium. 

 

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Poinformował, że w środku są ujęte nie po bokach i nie ma dojazdu, coś się robi w białych 

rękawiczkach. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Wszystkie wnioski otrzymała urbanistka. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Każde postępowanie z każdej strony nie sprzyja uchwaleniu studium. Nam wystarczy stare 

studium, terenów budowlanych mamy nadto. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

 Zastanawia się, czy w ogóle uchwalić studium. Jeżeli go uchwalimy ile będzie krzyku o 

miejscowy plan, który kosztuje bardzo dużo i uzbrojenie terenów też. Jaka jest walka czy 

uchwalić 1000 hektarów, czy 1005. Co czeka gminę w przypadku ujęcia w studium, to będą 

zawrotne kwoty, które trzeba będzie wydać. Uchwalenie planu to nie jest obowiązek, a prawo. 

Może być tak, że wniosek o uchwalenie studium nie zostanie postawiony. 

Jeżeli radni chcą pracować w przyszłej kadencji to trzeba się zastanowić. Każda działka to 

200 tysięcy trzeba wydać. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Gdybyśmy ściągali opłatę 30% to nie byłoby takich problemów. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że nie ma możliwości zwolnienia z tej opłaty. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że ziemie , o które chodzi to ziemie nabyte przez pana Witkowskiego w 

Czarnym Błocie. 

 

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami 

Poinformował, że teren naprzeciwko jego działek to teren z zabudową bliźniaczą, to jest 

przyjęte dla firm budowlanych. Teren można uzbroić samemu i sprzedać drożej. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podkreślił, że studium nie ma. Prawnicy pana Witkowskiego działają na podstawie 
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informacji, bo żaden prawnik pana Witkowskiego nie był u pana Kwiatkowskiego i tego nie 

sprawdzał.  

Zapytał, co prawnik zarzuca Radzie Gminy. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana 

To samo co ja, że się mi blokuje. Wszystko złożył na czas i chce odpowiedzi wójta. Wszyscy 

inni są ujęci tylko nie ja. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że pod koniec tego roku pan Witkowski będzie miał odpowiedź. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana 

Nie będzie tak, że ktoś naprzeciwko ma ujęte działki, a moje działki mają być lasem. Może to 

oddać do Trybunału. 

Może się ubiegać od gminy o odszkodowanie, że działki straciły wartość. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Mieszkańcy Rozgart z ulicy Łąkowej proszą o nawiezienie tłucznia. Generalnie drogi gminnie 

są zniszczone i prośba o remont. 

Prosi o zamontowanie wiaty przystankowej w Przysieku koło Polomarketu. 

Zapytał czy coś się dzieje w sprawie dróg pana Rolirada. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Odbyły się egzaminy w szkołach , chciałaby wiedzieć jak one wypadły. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała, że nie ogłoszono jeszcze wyników. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że zostały zamontowane tablice informacyjne w Gutowie, jednak potrzebna jest 

jeszcze tablica na odcinku od przystanku w Pędzenie do Gutowa. 

Pan wójt mówił, że będzie chodnik od Złejwsi Wielkiej do Pędzewa, myśli, że powinien być 

od przystanku do przystanku, trzeba też pomyśleć o lampach. 

Prosi o zamieszczanie w internecie zarządzeń wójta i załączników do protokółu. 

Zapytała, czy ktoś się zajął programem oczyszczalni  przyzagrodowych. 

Jest ogłoszony przetarg na budowę sali w Łążynie, na jakim to jest etapie. 

Zgłosiła, że są dziury na drodze od Pędzewa do Gutowa. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Zarządzenia będą publikowane. 

W sprawach napraw dróg bardzo dużo się dzieje. 

Nie wie gdzie jest ulica Łąkowa. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poinformował, że jest to prywatny grunt pana Jabłońskiego, którego jest dzierżawcą. Część 

gruntu jest użyczona na drogę dla mieszkańców. Urząd Gminy utwardził tą drogę.  

Stwierdził, że jest miedzy młotem, a kowadłem. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że nie zmusi pana Jabłońskiego do przekazania gruntu. 
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Andrzej Pyzik – radny 

Podkreślił, że dzierżawi ten grunt i płaci za to podatek. Jako dzierżawca zgadza się na tą 

drogę, ale za 10 lat pan Jabłoński powie, że chce ziemię orną. 

 

Henryk Lizak – radny 

Zapytała, czy była mowa o przejęcie tej ulicy od pana Jabłońskiego. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że kiedy pan Jabłoński podzielił  działki, równocześnie zrzekł się gruntu na 

rzecz gminy z przeznaczeniem na drogę, ale w momencie zawarcia aktu notarialnego odstąpił 

od tego motywując tym, że oświadczenia nie podpisała małżonka. Zastosował też wybieg, że 

wydzierżawił grunty. 

Jeżeli gmina przejęła by ten grunt to nie następuje żadne uszczuplenie powodujące zabranie 

renty strukturalnej. Trzeba trochę dobrej woli. 

Chodnik do Pędzewa, to dopiero opracowanie dokumentacji, a nie budowa, chce postawić 

przed faktem dokonanym dyrekcje dróg. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poinformował, że dyrekcja dróg wstrzymuje Czarnowo z braku środków. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Napisał do generalnie dyrekcji, że gmina sama pobuduje chodnik i prosi o wyrażenie zgody, 

takiej woli nie było. 

Do rozpoczęcia budowy chodnika w Pędzewie może upłynąć kilka lat. 

Zrobienie oświetlenia ulicznego jest jeszcze przed czasem. 

Oczyszczalnie przyzagrodowe nie są ujęte w budżecie. 

Na budowę sali w Łążynie wpłynęło 7 ofert . Wygrała firma BUDEKS z Lipna za 1006501 zł. 

Brutto. 

Ulica Długa w Rozgartach będzie uwzględniona. 

Nie umie nic powiedzieć na temat tablicy informacyjnej. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poinformował, że była przy przystanku przy szkole koło państwa Godlewskich i koło sklepu 

pana Witkowskiego jednak punktem centralnym w Gutowie jest skrzyżowanie. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

O miejscu zamontowania tablic ogłoszeniowych zadecydowała Pani sołtys. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że tablice koło sklepu i szkoły oto odległość 100 metrów. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformowała, że został ustalony sprawca zniszczenia przystanku w Przysieku. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Sprawę pana Rolirada gmina oddała do Starostwa. Starostwo musi nająć rzeczoznawcę 

niezależnego, musi być zrobiony szacunek. 

 

Zbigniew Drewnowski – radny 
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Zapytał, czy radni ustalają, że czeka się na uwagi do protokółu 14 dni po ukazaniu w 

Internecie. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Proponuje tydzień przed sesją. 

 

Rada Gminy w głosowaniu podjęła decyzję, że tydzień przed sesją. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poinformował, że mieszkańcy bloków po pegerowskich zgłaszają, że wypływa im 

kanalizacja. 

Wnioskuje o zakrycie studni kanalizacyjnych na polach płytami betonowymi. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Przyczyną wypływu z kanalizacji może być źle usytuowany piaskownikiem, zostanie to 

przebudowane. 

 

Szczepan Dygasiński – radny 

Zapytał jak daleko posunięte są prace związane z budową remizy. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Poinformował, że w dalszym ciągu czeka. 

 

Teresa Balicka – radna 

Zapytała, co dzieje się w sprawie spalonego budynku mieszkalnego w Rzęczkowie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Zlecił opracowanie ekspertyzy konserwatorowi, żeby wydał opinię. Nie ma jeszcze 

dokumentacji i kosztorysu inwestorskiego. Jeżeli koszt budowy przekroczy 100 tysięcy, to 

gmina nie odbuduje tego budynku. Lokatorzy będą musieli sobie poszukać mieszkań, a gmina 

im opłaci czynsz tylko przez rok, a dalej będą musieli sobie poradzić sami. Czynsze za te 

mieszkania wynosiły chyba po 28 złotych miesięcznie i tak można mieszkać do końca życia. 

 

Teresa Balicka – radna 

Powiedziała, że może wójt powinien poszukać sponsorów. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że gmina czeka na ekspertyzę budowlaną, czy można budować, czy nie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że część mieszkańców Rzęczkowa ma zastrzeżenia co do tego, czy budować. 

Lokatorzy tego domu nie deklarują nic od siebie, nawet nie uczestniczyli w sprzątaniu 

zgliszczy. 

 

Teresa Balicka – radna 

Poinformowała, że jeden Pan powiedział, że gdyby to było jego to on już dawno miałby dach 

nad głową. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Poprosił o nawiezienie tłucznia na ulicę Rzemieślniczą w Górsku. 
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Poinformował, że oczyszczalnia ścieków w Górsku jest w tragicznym stanie. 

Poprosił o zamianę wiat przystankowych na ładniejsze. 

Poprosił wójta o nie wypowiadanie się na temat polityki. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zwrócił uwagę że na terenie gminy mamy uzdolnione dzieci i trzeba im dać za to jakąś 

nagrodę. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Odpowiedział, że czyni to przy każdej okazji i cieszy się, że radni to popierają. 

Zaprosił na Noc Świętojańską. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że dla artystów największym podziękowaniem jest pełna sala widzów. 

 

Zenon Podgórski – rady 

Stwierdził, że muszla koncertowa jest fajna, ale brak jej zaplecza. 

 

Tadeusz Smarz wójt gminy 

Nie ma takiej potrzeby bo jest bardzo blisko GOK. 

 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady XXV sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

                                                                                                       Przewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                                             Zbigniew Drewnowski 

 

Protokółowała : 

Mirosława Mycak 
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